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سخنگوی دولت اعلام کرد:
تصمیم مدیریتی دولت در برخورد با 
علت تاخیر حقوق اسفندماه فرهنگیان
بازگشت توان اقتصادی مردم در گرو کنترل 

تورم و رشد اقتصادی 
سخنگوی دولت با اشاره به مشکلات مربوط به 
پرداخت حقوق اسفندماه فرهنگیان تاکید کرد: در 
روزهای پایانی سال شاهد بروز مشکلات در واریز 
حقوق فرهنگیان بودیم که همه ما را ناراحت کرد. 
در این زمینه تحقیقات لازم هم از سازمان اداری 
استخدامی، هم سازمان برنامه و بودجه و خود 
وزارتخانه و هم بازرسی رئیس جمهوری صورت 
گرفت، گزارش آن تقدیم رئیس جمهور شد و به 
تصمیم گیری مدیریتی هم انجامید که از آن مطلع 
هستید.  وی درباره وضعیت کنترل تورم و برنامه 
دولت در این زمینه، اظهارکرد: با توجه به بالابودن 
شاخص تورم در ابتدای کار دولت در شهریور ۱۴۰۰ 
که ۶۰ درصد بود، کار زیادی باید انجام شود. نرخ 
رشد نقدینگی در ابتدای دولت قریب به ۴۳ درصد 
بود و مطابق آخرین آمار در نیمه اسفندماه ۱۴۰۱ به 
۲۷.۸ درصد رسیده است. سخنگوی دولت بیان کرد: با 
توجه به حجم گسترده نقدینگی این شاخص هم کافی 
نیست و باید کار زیادی برای کاهش نرخ این شاخص 
صورت گیرد. بعد از اعلام شعار سال اولین جلسه ستاد 
هماهنگی اقتصادی دولت در سال جدید برگزار شد و 
طرح مباحث ضدتورمی در تمامی مجموعه های دولت 
مورد بررسی قرار گرفت و برنامه های به روزشده ای 
ارائه شد. بهادری جهرمی ادامه داد: برای سالجاری 
اصلی ترین هدف دولت این است که بودجه واقعی 
طراحی و تدوین و تقدیم مجلس و به گونه ای عمل 
شود که با کسری بودجه مواجه نباشیم. با تمامی 
این اقدامات می توان منتظر خبرهای خوبی برای 
کنترل نرخ تورم در سال جدید بود. وی یادآور شد: 
ستاد هماهنگی اقتصادی دولت هر هفته دو جلسه 
ثابت دارد و در کنارش جلسات فوق العاده هم برگزار 
می شود. اصلی ترین محور این جلسات اقدامات و 
تأثیراتی است که در زمینه کنترل تورم و نقدینگی و 
رشد اقتصادی نیاز است، انجام شود. سخنگوی دولت 
افزود: همچنین در کنار این اقدامات باید به رشد تولید 
کمک کنیم. اساسا بازگشت توان اقتصادی مردم هم 
در گرو کنترل تورم و هم در گرو افزایش درآمد سرانه 
با رشد اقتصادی است و تاکنون مسیری طی شده که 
آمارهای رشد نسبتا قابل قبولی را در این زمینه نشان 
می دهد. بهادری جهرمی یادآور شد: کمیته رصد و 
پایش مستمر تورم، از شهریور سال گذشته در دولت 
تشکیل شده است اما در آنچه در اسفند ماه تصویب 
شد، موارد مربوط به جوانب عملیاتی آن است و بناست 
تمام لوایح و مصوبات دولت پیش از طرح در هیأت 
دولت، در این کمیته بررسی و از نظر تورمی جوانب 
آن سنجیده شود. سخنگوی دولت تاکید کرد: دولت 
برای کاهش کسری بودجه در سال ۱۴۰۱ و ۱۴۰۲ 
تلاش کرده لایحه ای فاقد کسری و واقعی تدوین کند 
و از طرف دیگر منابع درآمدی دولت را افزایش دهد. 
در سال گذشته شاهد افزایش ۴۰ درصدی درآمدهای 
مالیاتی دولت بودیم. از طرف دیگر سایر درآمدهای 
نفتی دولت نیز رشد قابل توجهی داشت و رکورد 
فروش نسبت به ابتدای تحریم ها شکسته شد. بهادری 
جهرمی ادامه داد: دولت از ابتدای شروع به کار اقدامات 
خوبی را برای مهار تورم دنبال کرد و نتیجه آن کاهش 
تورم از ۵۹.۳ در شهریور ۱۴۰۰ به ۴۶.۵ در اسفند 
۱۴۰۱ بود. وی درباره اینکه آیا دولت تصمیمی برای 
ارائه لایحه ای جهت مقابله با رعایت نشدن حجاب در 
میان بخشی از جامعه دارد یا خیر، تصریح کرد: وضعیت 
قانونی در خصوص پوشش کاملا روشن است. هم عرف، 
هم قانون و هم شرع در این زمینه بر نکات روشنی 
تأکید دارند. اغلب مردم هم انتظار به حقی از دولت 
برای اجرا و توجه به رعایت قانون دارند و دولتمردان 
مکلف هستند در رعایت احکام قانونی و اجرای آن 
پیشگام باشند. دولتمردان و دستگاه های اجرایی باید 
در چارچوب قانون عمل کنند و کوتاهی در این زمینه 
از خود نشان ندهند. سخنگوی دولت درباره برنامه 
دولت برای حفظ ارزش ریال، اظهارکرد: هم مدیریت 
بازار ارز و هم قرارگاه اصلی کنترل نرخ در اختیار بانک 
مرکزی است. نیازهای واقعی ارزی در کشور بی پاسخ 
نمی ماند و درآمد ارزی بیشتر از تقاضای ارزی است. 
با توجه به فضای جنگ اقتصادی، اعلام کردیم که در 
این ایام نوسانات زیاد است و کسانی که نیازی ضروری 
به ارز ندارند به این نوسانات توجه نکنند. در عین حال 
دولت در زمینه کنترل بازار اقداماتی را در این مدت 
انجام داده و همین مسیر را ادامه خواهد داد. بهادری 
جهرمی درباره رأی دادگاه لاهه به نفع ایران، بیان 
کرد: رای دادگاه لاهه، یک شکست تاریخی برای 
آمریکا بود که عادت داشت قوانین بین المللی را نقض 
کند. رای دادگاه به اصل بروز خسارت و التزام جبران 
خسارت به نفع جمهوری اسلامی ایران صادر شده 
که نوعی اعتراف بین المللی به حقانیت ایران است. 
مذاکرات تعیین میزان خسارات مربوط به این رأی، 
یک مذاکرات فنی است و در موعد مقرر آغاز خواهد 
شد. سخنگوی دولت در مورد دعوت پادشاه عربستان 
از رئیس جمهوری برای سفر به این کشور اظهارکرد: 
رئیس جمهوری در پاسخ به پیام پادشاه عربستان با 
تبریک حلول ماه مبارک رمضان و توافق صورت گرفته 
برای احیای روابط سیاسی دو کشور و اثرات مثبت 
این توافق برای منطقه، از دعوت »ملک  سلمان« برای 
سفر رئیس جمهور به عربستان استقبال کرد و دعوت 
متقابلی نیز از پادشاه عربستان صورت گرفته است.  
وی افزود: ما همواره بر توسعه روابط خود با همسایگان 
تاکید کرده ایم. تاکنون ۳ نوبت گفت وگوی تلفنی میان 
وزرای خارجه ایران و عربستان صورت گرفته است و در 
روزهای آینده نیز دیداری بین وزرای خارجه دو کشور 

صورت خواهد گرفت.

گـــــزارش

نگـــــره

 آرمان ملی – مطهره شفیعی: دیروز باردیگر 
پیشنهاد رفراندوم مطرح شد؛ این بار از سوی رئیس جمهور 
سابق که حقوقدان هم هست. حسن روحانی در دیدار 
نوروزی با مدیران ارشد دولت خود در سال های ۹۲ تا 
۱۴۰۰، به انتخابات هم اشاره داشت و با شیرین ندانستن 
رخداد های سالی که پشت سر گذاشتیم، سال جدید را 
سال »امتحان نظام در انتخابات اسفندماه« توصیف کرد. 
او گفت: چشم دنیا به انتخابات اسفندماه است تا ببینند و 
ببینیم انتخابات رقابتی و آزاد برگزار خواهد شد یا نه. موعد 
برگزاری انتخابات )مجلس شورای اسلامی( البته اسفند 
۱۴۰۲ است، اما لوازم آن را باید از خیلی زودتر فراهم کرد 
هر چند که  جز انتخابات مجلس، با اجرای اصل ۵۹ هم 
می توان مستقیما به نظر مردم مراجعه کرد. نمی شود که 

عددِ تفسیر از یک کلمه واحد )نظارت( در یکجا )انتخابات( ۱۰۰ باشد و 
به صداوسیما که برسد صفر. در حالی که در قانون اساسی هم از نظارت 
بر انتخابات سخن به میان آمده و هم بر صداوسیما. رئیس جمهوری 
پیشین ایران بیان کرد: حفظ جمهوریت نظام در گرو برگزاری 
انتخابات آزاد است و حفظ اسلامیت هم منوط به اخلاق و هر چند 
اصول و فروع دین همه مهم و محترم است، اما حفظ اسلامیت نظام 
در گرو اخلاق است حال آن که می بینیم روزنامه ای اگر هر روز توهین 

نکند و تهمت وارد نسازد شب سر بر بالین نمی گذارد.
  ضرورت همه پرسی در کشور

روحانی راه حل اصلی مشکلات با هدف تحول را اجرای اصل ۵۹ 
قانون اساسی جمهوری اسلامی ایران )برگزاری همه پرسی و مراجعه 
به آرای عمومی( ذکر کرد و افزود: »هر چند سؤالات مردم متعدد 
است، اما در این همه پرسی می توان سه پرسش اساسی در سه زمینه  
سیاست خارجی، سیاست داخلی و اقتصاد را با مردم در میان نهاد. او 
در فروردین ۱۴۰۰ یعنی آخرین سالی که بر مسند ریاست جمهوری 
نشسته بود هم بر برگزاری همه پرسی تاکید داشت. روحانی در آن 
مقطع  با تأکید بر اینکه راه حل مشکلات پیچیده در این کشور فقط 
اصل ۵۹ قانون اساسی است، اظهارکرد: »اگر مساله ای پیچیده است 

نباید به یکدیگر بپیچیم و از یکدیگر انتقاد کنیم. راه حلی جز اصل ۵۹ 
قانون اساسی وجود ندارد. ما مگر به ۱۲ فروردین افتخار نمی کنیم، 
۱۲ فروردین یک همه پرسی و رفراندوم است، مگر به قانون اساسی 
افتخار نمی کنیم، قانون اساسی تجدیدنظرشده و بازنگری شده چگونه 
تصویب شد، بازهم با رفراندوم و آرای مردم بود. قانون اساسی ما با 
همه پرسی و رفراندوم انجام گرفته است. قانون اساسی در اصل ۵۹ 
به ما گفته است که در مسائل مهم سیاسی، اقتصادی، اجتماعی و 
فرهنگی اگر یک مساله بسیار مهمی وجود داشت، آن زمان ممکن 
است که دیگر قانون گذاری از طریق مجلس شورای اسلامی نباشد، 
قانون گذاری از طریق همه پرسی باشد.« در آن مقطع اصولگرایان 
تندرو از پیشنهاد همه پرسی بر آشفتند، مانند »کیهان« که نوشت:» 
اگر قرار است برای حل مشکلات اساسی کشور رفراندومی صورت 
بپذیرد اولین، منطقی ترین، عاقلانه ترین و قانونی ترین پرسش 
رفراندوم باید این سؤال از مردم باشد که آیا مسئولان ایجاد این 
مشکلات کمرشکن بعد از پایان مسئولیت باید تحت پیگرد قضائی 
قرار بگیرند یا نه؟! آیا جنابعالی مشکلاتی اساسی تر از مشکلات یاد شده 
می شناسید؟ و آیا برای رفراندوم مورد نظر خود پرسشی قانونی تر و 
منطقی تر از این پرسش سراغ دارید؟!« دیروز هم روزنامه »همشهری« 

درخواست ها برای برگزاری رفراندوم را »بی معنی« دانست و 
نوشت: »حتی اگر نسل جدید جمهوری اسلامی را نخواهد 

می  تواند از طریق قانون آن را تغییر دهد.«
  ارتباط کاهش دلار با عراقچی

روحانی در بخش دیگر مراسم به برخی ادعاها هم پاسخ 
داد به عنوان نمونه او ادعای ارتباط نداشتن سیاست خارجی 
با اقتصاد و معیشت مردم را »بی اساس« دانست و به عنوان 
شاهد مثال گفت: »دیدید که تا اسم عباس عراقچی که آمد 
از قیمت دلار دو هزار تومان کم شد. وی به طعنه افزود: 
لابد اگر آقای ظریف می رفت ۵ هزار تومان کم می شد! 
هنگامی که یکی از حاضران به مزاح یادآور شد »و اگر خود 
شما ۱۰ هزار تومان« بلافاصله پاسخ داد: دکتر ظریف هم از 
طرف ما می رفت.« اشاره روحانی به ادعای کاهش نرخ دلار 
به دلیل همراهی عراقچی با تیم مذاکره کننده هسته ای دولت سیزدهم 
است که البته عراقچی چنین واکنش نشان داده بود که »بنده مشاور 

هستم و هر کمکی لازم باشد، آمادگی دارم.«
  مهار تورم و رشد تولید

رئیس جمهوری پیشین ایران با استقبال از شعار سال )مهار تورم 
و رشد تولید( از منظر آنکه بخشی از تحول به مثابه خواست عمومی 
را بازمی تاباند، تحقق این امر را منوط به تحول در سیاست خارجی 
و داخلی دانست و در عین حال گفت: این امر - کاهش تورم- شدنی 
است کما اینکه دو بار در تاریخ جمهوری اسلامی تجربه شده و مردم 
ثمرات آن را چشیده اند. نوبت اول و در سال های ۸۲ و ۸۳ و ۸۴ )در 
دولت دوم خاتمی( و نوبت دوم در زمستان ۹۴ )با شروع برجام( و در 
ادامه درسال های ۹۵ و ۹۶ و بهار ۹۷ )قبل از خروج ترامپ از برجام(. او 
همچنین اضافه کرد: در آن دو سال و نیم )زمستان ۹۴، سال های ۹۵ و 
۹۶ و بهار ۹۷( نه تنها شاهد کاهش تورم بودیم که تک رقمی هم شد و 
حتی نرخ ۷ درصد را هم شاهد بودیم و در سال ۹۵ رشد اقتصادی نیز به 
چنان حدی رسید که از آن به عنوان بالاترین رشد اقتصادی در جهان 
یاد شد. )اشاره او به خاطر آن بود که با اجرایی شدن برجام محدودیت 

در فروش و صادرات نفت خام به میزان زیادی برداشته شد.(

»آرمان ملی« واکنش ها به مقوله بدحجابی در جامعه را بررسی می کند

اقناع جامعه؛ پرهیز از دوقطبی سازی
      محمدباقر قالیباف:در اولویت بودن اقتصاد به معنای بی عملی نسبت به حجاب نیست

آرمان ملی-  حمید شجاعی: مساله بدحجابی در جامعه 
امروز به چالشی تبدیل شده که کمتر کسی است که راجع به این 
مقوله اظهار نظر نکند. چه اینکه طی ماه ها و روزهای اخیر شاهد 
برخی رخدادها و اتفاقاتی پیرامون حجاب در سطح جامعه بودیم 
که بازتاب هایی داشت و واکنش هایی را با خود همراه کرد؛ از مساله 
ریختن ماست بر سر یک مادر و دختر در شاندیز مشهد تا تجمع 
عده ای از مردم رامسر مقابل استانداری برای مقابله با بدحجابی. اما 
جدای از مساله بدحجابی که امروزه از یک مساله به مشکل تبدیل 
شده و به قرائت مسئولان مختلف باید برای آن چاره اندیشی درست 
و معقولی صورت گیرد. مساله مهم تر نحوه و نوع برخورد با این 
مساله است که به نظر می رسد باید روی این مساله با رویکردهای 
کارشناسانه و دقیق کار کرد تا مجددا شاهد بروز هزینه هایی برای 
جامعه نباشیم. هر چند که امروز نه مخالفان و منتقدان به عملکردها 
در این حوزه  که بعضا متدینین و موافقان مواجهه با بدحجابی و 
بدپوششی نیز برخی برخوردها را برنتافته و قبول نمی کنند. مهم ترین 
مساله ای که در این خصوص قابل بیان است آنکه در مقوله حساس 
حجاب نباید برخوردها به گونه ای باشد که باعث دوقطبی سازی در 
جامعه شود. چرا که برخلاف آن بخش از جامعه که معتقد به اولویت 
داشتن رسیدگی به مقوله بدحجابی هستند؛ برخی بر این نظرند که 
جامعه با مشکلات مهم تری از جمله وضع بغرنج اقتصادی و معیشتی 
مواجه است و باید به ترتیب اولویت نخست به این مساله پرداخته 
شود. در این راستا به نظر می رسد »رویکرداقناعی« در جامعه 
مؤثرترین راهبرد در بهبود وضعیت حجاب خواهد بود. با یک رویکرد 
اقناعی می توان این درک را ایجاد  کرد که می شود به همه مسائل 

در کنار هم پرداخت.
   از بی نتیجه بودن و پرهزینه بودن شیوه پیشین گشت 

ارشاد تجربه لازم گرفته شود
رئیس مجلس اظهارداشت: یکی از مسائلی که دغدغه جدی مردم 
متدین ایران است، اباحه گری ها و هنجارشکنی هایی است که در 
عرصه حجاب و عفاف در حال روی دادن است. با توجه به برنامه ریزی 
دشمن در این زمینه برای دوقطبی سازی بین مردم و ایجاد تنش و 

اغتشاش دوباره، نحوه مواجهه با این مساله نیاز به نگاهی چندجانبه 
دارد. اولین نکته این است که متاسفانه در ترویج فرهنگ حجاب و 
عفاف ما تاکنون بیشترین ضربه را از عدم فعالیت ایجابی درست و 
خردمندانه خورده ایم.  محمدباقر قالیباف گفت: متاسفانه متولیان 
این امر در طول سالیان طولانی با کم کاری و اقدامات کم اثر، 
بیشترین سهم را در دورشدن بخشی از جامعه از فرهنگ حجاب و 
عفاف دارند. تحول اصلی در دوره جدید باید توجه ویژه و همراه با 
نوآوری در فعالیت های ایجابی دستگاه های متولی باشد. رئیس قوه 
مقننه ادامه داد: مساله بسیار مهم دیگر ضرورت تفکیک بین افراد 
ضعیف الحجاب با هنجارشکنان است؛ به نظر می رسد با افرادی که 
حجاب آنها ضعیف است باید رویکردی ایجابی در پیش گرفت، ولی 
در مواجهه با افراد هنجارشکن باید با روش سلبی روبه رو شد. وی 
افزود: مروری بر وضعیت رعایت حجاب در جامعه نشان می دهد، 
قریب به اتفاق افراد جامعه به رغم اینکه با هیچ برخورد سلبی و حتی 
تذکر روبه رو نیستند، از کشف حجاب و رفتار های هنجارشکنانه 
استقبال نکرده اند و به حفظ کیان خانواده و سلامت اخلاقی جامعه 
باور قلبی دارند. قالیباف تاکید کرد: البته طبیعی است که باید از 
بی نتیجه بودن و پرهزینه بودن شیوه پیشین گشت ارشاد تجربه لازم 
گرفته شود و شیوه هایی درست را برای رسیدن به نتیجه مطلوب به 
کار گرفت. رئیس مجلس تصریح کرد: ذکر این نکته نیز ضروری است 
که پیگیری مساله حجاب و عفاف هیچ منافاتی با اولویت داشتن 
مسائل اقتصادی ندارد. در اولویت بودن اقتصاد، به این معنا نیست 
که ما نسبت به نظام اخلاقی جامعه که تاکنون حافظ کیان خانواده 
ایرانی بوده است و به طور خاص امر بسیار مهم عفاف و حجاب به 
بی عملی روی بیاوریم. امیدوارم بتوانیم هم در حل مسائل و مشکلات 
اقتصادی مردم و هم حفظ نظم اخلاقی جامعه با محوریت حفظ 

حریم خانواده، موفق عمل کنیم.
   نامه محرمانه 

رئیس شورای سیاستگذاری ائمه جمعه از نامه محرمانه به 
رئیس جمهور در موضوع حجاب و عفاف خبر داد. حجت الاسلام 
حاج علی اکبری، رئیس شورای سیاستگذاری ائمه جمعه در اولین 

گردهمایی مجازی ائمه جمعه کشور که با موضوع عفاف و حجاب 
برگزار شد، با قدردانی از مجاهدت و تلاش ائمه جمعه در عرصه های 
فرهنگی، بصیرتی و تربیتی در سال گذشته، با اشاره به مباحثات و 
هم اندیشی های سال گذشته و خروجی حاصل از آخرین اجلاس 
نمایندگان ولی فقیه در سال ۱۴۰۱، از جمع بندی نهایی آنها در قالب 
نامه ای تبیینی، تفصیلی و انتقادی در ارتباط با وضعیت عفاف و حجاب 
به رئیس جمهور خبر داد که به صورت محرمانه برای وی ارسال شده 
است. وی در عین حال، از اعلام موضع صریح و صحیح دولت که از 
سوی رئیس جمهور و وزارت کشور انجام شد قدردانی کرد. وی عنوان 
کرد: ارکان مرتبط نظام برای ترویج الگوی زیست عفیفانه، دغدغه مند 
و مشغول فعالیت هستند اما در عین حال دشمن می خواهد این 
موضوع را به عاملی برای دوقطبی سازی میان مردم و ایجاد اختلاف در 
میان نیروهای انقلابی تبدیل کند و این برعهده ائمه جمعه است که 
در مسیر پرچالش پیش رو، از تشتت در جبهه انقلاب جلوگیری کنند. 
وی ادامه داد: صبر راهبردی نظام در برابر هنجارشکنان نشان داد که 
طراحان و صحنه گردانان، به کشف حجاب قانع نیستند و بنا دارند به 
سرعت به سمت هنجارشکنی بیشتر حرکت کنند. دشمن تلاش دارد 
که یک موضوع فرهنگی را به اجتماعی و بعد به چالش سیاسی و در 
نهایت به چالش امنیتی مبدل نماید. اما در این میان، شبکه امامت 
جمعه باید مواجهه پخته و عمیق داشته باشد و ضمن پرهیز از انفعال، 

از سطحی نگری و مواجهه احساسی باید خودداری نماید.
  دودستگی به خاطر خلأ قانونی است

سخنگوی ستاد امر به معروف  نهی از منکر با اشاره به وضعیت 
حجاب در جامعه و مقوله بدحجابی ها اظهارداشت:  در بحث مقابله با 
این جریانات باید هم اقدامات فرهنگی صورت بگیرد و هم اقدامات 
سلبی، و این موردی است که باید به آن توجه شود و دستگاه هایی که 
وظیفه و مسئولیت دارند باید اقدامات لازم را انجام دهند. مردم باید 
بدانند حجاب در اولویت است. البته بین بچه های مذهبی و حزب اللهی 
گروهی می گویند نباید الان در مورد حجاب صحبت و پیگیری 
شود و گروهی می گویند نه، حجاب جزو اصولی از انقلاب است که 
همواره به آن تاکید شده و باید مورد توجه قرار بگیرد. حجت الاسلام 
خان محمدی گفت: قانون موجود در حوزه عفاف و حجاب کارآمد 
نیست و ضمانت اجرایی ندارد و از سازوکار درستی برخوردار نیست. 
ما به جد مخالف هستیم کسی به عنوان آمر به معروف و نهی از منکر 
برای انجام معروفی، بخواهد منکری انجام دهد. امر به معروف شرایط 
دارد و باید در چارچوب قانون شرع آن را انجام داد، ضمن اینکه این 
دودستگی به خاطر خلأ قانونی است. اگر بخواهیم به این جنجال های 
اخیر پایان دهیم باید مجلس به این بحث ورود پیدا کند و قانون آن 

را ساماندهی کند.

راهکار های انتخاباتی حسن روحانی در دیدار نوروزی با مدیران دولتش

انتخابات رقابتی، برگزاری همه پرسی 
 در این همه پرسی می توان سه پرسش اساسی در زمینه  سیاست خارجی، سیاست داخلی و اقتصاد را با مردم در میان نهاد
تا اسم عراقچی برای مذاکرات آمد از قیمت دلار 2 هزار تومان کم شد، لابد اگر آقای ظریف می رفت ۵ هزار تومان کم می شد 
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تکذیب

 استعفای
میرکاظمی 

بازار استعفای مدیران دولتی داغ است و شایعات زیاد. دیروز 
معاون اقتصادی و هماهنگی امور برنامه و بودجه کشور گفت: 
اینکه برخی دوستان نماینده در صحبت های خود اشاره کردند 
که آقای میرکاظمی استعفا داده است صحت ندارد. رحیم 
ممبینی افزود: ما رتبه ۱ را تا بهمن ماه هم برای ۱۴۰۱ و هم 
برای ۶ ماهه اول ۱۴۰۰ عمل کرده ایم، اما آموزش و پرورش در 
روز ۱۴۰۱/۱۲/۲۷ ساعت ۴ بعداز ظهر بار مالی را به ما اعلام 
کرد آن هم به صورت شفاهی که براساس آنچه آنها گفتند 
بار مالی رتبه بندی معلمان ۴۹ هزار میلیارد تومان است، اما 
بررسی کارشناسان ما نشان می دهد این مبلغ ۵۲ هزار میلیارد 
تومان می شود هرچند در عمل بیشتر از این می شد به همین 

دلیل جلسه ای در حضور آقای میرکاظمی تشکیل شد.

    
تعیین حقوق 

کارکنان 
براساس تورم

خانواده های زیادی مشکل معیشتی دارند. علیرضا نظری، 
نماینده خمین در مجلس گفت: براساس بند پ ماده ۲۸ قانون 
برنامه ششم توسعه، دولت مکلف است تا حقوق کارکنان خود را 
متناسب با تورم تعیین کند، نتیجه عدم اجرای کامل این تکلیف 
قانونی موجب عدم توازن بین دریافتی کارکنان و هزینه های 
زندگی شده است به گونه ای که اکثر حقوق بگیران امروز در زندگی 
خود مانده اند. از دولت انتظار می رود به این تکلیف قانونی عمل 
نماید. آقای رئیس جمهور براساس ماده ۳۰ قانون برنامه ششم 
توسعه، دولت موظف بوده است بررسی های لازم جهت برقراری 
عدالت در نظام پرداخت و رفع تبعیض و متناسب سازی دریافت ها 
و برخورداری از امکانات شاغلان، بازنشستگان و مستمری بگیران 

کشوری و لشکری سال های مختلف را انجام دهد.

مهدی باقری، عضو کمیسیون قضائی و حقوقی مجلس 
درباره موضوع مقابله با بی حجابی می گوید: سلیقه های 
پوشش و حضور در جامعه مادامی که با قوانین، فرهنگ و 
رسوم ما معارض نباشند، محترمند. ما طی سال های گذشته 
نسبت به سیاست گذاری، قانون گذاری و ارائه خدماتی 
که می توانست نیاز های دختران و جوانان را برطرف کند، 
کم کاری کرده ایم و مهم این بود که به این مساله توجه 
شود. این غفلت ها آثار منفی خود را الان نشان داده است. 
به طور مثال اگر شرایط ازدواج مهیا می شد، شاید این مسائل 
و چالش های امروزی را نداشتیم. بی توجهی به مسائل عفت 
عمومی، منشأ این است که زمینه ارتباط  های سالم، شرعی و 

قانونی بین دختر و پسر ها مهیا نشده است. 

 ارتباط مجردی
  با بی حجابی 

دختران

واکنش آمریکا به ادعای پیشنهاد 
توافق موقت با ایران:

دیپلماسی بهترین راه برای 
دستیابی به هدف است

روز  »اکسیوس«  خبری  سایت 
دوشنبه به نقل از ۱۰ »مقام اسرائیلی، 
کارشناسان  و  غربی  دیپلمات های 
آمریکایی« نوشت: دولت جو بایدن در 
هفته های اخیر با شرکای اروپایی و 
اسرائیلی  خود درباره پیشنهادی برای 
توافق موقت هسته ای با ایران گفت و گو 
کرده است.« طبق این گزارش، این توافق 
شامل تخفیف در مورد برخی از تحریم ها 
در ازای محدودکردن بخش هایی از برنامه 
هسته ای ایران می شود. در پی ادعای 
مطرح شده در گزارش وبگاه خبری 
اکسیوس مبنی بر اینکه دولت آمریکا طی 
هفته های گذشته پیشنهاد توافق موقت با 
ایران را با متحدان خود مطرح کرده است، 
یک سخنگوی وزارت امور خارجه آمریکا 
در پاسخ به سوالی در این باره به بخش 
فارسی شبکه صدای آمریکا گفت: قرار 
نیست به جزئیات مکالمات دیپلماتیک 
بپردازیم یا به شایعاتی که بسیاری از 
پاسخ دهیم. وی  آنها دروغ هستند 
افزود: البته، ما همچنان نگران گسترش 
فعالیت های هسته ای ایران، از جمله 
بهره برداری از سانتریفیوژهای پیشرفته 
و انباشت اورانیوم بسیار غنی شده ای 
هستیم. این سخنگو بیان کرد: ما دائما با 
متحدان و شرکای خود از جمله سه کشور 
اروپایی طرف مذاکرات در تماس هستیم، 
اما قرار نیست به جزئیات مکالمات 
دیپلماتیک بپردازیم یا به شایعاتی که 
بسیاری از آنها به سادگی دروغ هستند 
پاسخ دهیم. به رغم تاکید مقامات ایران 
بر اینکه تولید و به کارگیری تسلیحات 
اتمی جایی در دکترین دفاعی ایران ندارد 
و برنامه هسته ای ایران صرفا ماهیتی 
صلح آمیز دارد، این سخنگوی وزارت امور 
خارجه آمریکا بیان کرد: »همان طور که 
رئیس جمهوری گفته، آمریکا متعهد 
است که هرگز به ایران اجازه دستیابی 
به سلاح هسته ای را ندهد. ما معتقدیم 
دیپلماسی بهترین راه برای دستیابی به 
این هدف است، اما رئیس  جمهور بایدن 
نیز به صراحت گفته است که ما هیچ 
گزینه ای را از میز حذف نکرده ایم.« 
واکنش این مقام وزارت امور خارجه 
آمریکا در پی این مطرح می شود که پایگاه 
خبری اکسیوس در گزارشی به نقل از ده 
مقام صهیونیستی، دپیلمات های غربی 
و همچنین متخصصان مطلع آمریکایی 
نوشت که دولت بایدن طرح توافق موقت 
با ایران که موجب رفع برخی از تحریم ها 
در ازای توقف بخش های از برنامه هسته ای 
ایران می شود را با شرکای اروپایی و 
صهیونیستی خود مطرح کرده است. به 
گفته این منابع، دولت بایدن بررسی این 
طرح را در ماه ژانویه )دی - بهمن( آغاز 
و آن را در ماه فوریه )بهمن - اسفند( با 
اسرائیل و تروئیکای اروپایی مطرح کرده 
است. یک مقام صهیونیستی و همچنین 
یک دیپلمات غربی مدعی شده اند که 
ایران از گفت وگوهای آمریکا اطلاع دارد و 

تاکنون این ایده را رد کرده است.

     رژیم صهیونیستی نگران است
۱۴ فروردین ماه هم پایگاه خبری 
اکسیوس در گزارشی به نقل از ۱۰ مقام 
و  غربی  دپیلمات های  صهیونیستی، 
همچنین متخصصان مطلع آمریکایی 
نوشت که دولت بایدن طرح توافق موقت 
با ایران که موجب رفع برخی از تحریم ها 
در ازای توقف بخش های از برنامه هسته ای 
ایران می شود را با شرکای اروپایی و 
صهیونیستی خود مطرح کرده است. 
اکسیوس در ادامه نوشت که این رویکرد 
جدید آمریکا نمایانگر نگرانی آمریکا از 
تحولات اخیر برنامه هسته ای ایران است. 
به گفته این منابع، دولت بایدن بررسی 
این طرح را در ماه ژانویه )دی - بهمن( 
آغاز و آن را در ماه فوریه )بهمن - اسفند( 
با اسرائیل و تروئیکای اروپایی مطرح 
کرده است. یک مقام صهیونیستی و 
همچنین یک دیپلمات غربی مدعی 
شده اند که ایران از گفت وگوهای آمریکا 
اطلاع دارد و تاکنون این ایده را رد کرده 
است. به نوشته اکسیوس، وزارت خارجه 
ایران به درخواست این پایگاه خبری 
برای اظهارنظر در این باره پاسخی نداده 
است. یک مقام شورای امنیت ملی کاخ 
سفید به پایگاه خبری اکسیوس گفت که 
رئیس جمهور بایدن »به اطمینان حاصل 
کردن از عدم دستیابی ایران به تسلیحات 
هسته ای متعهد است و همچنان باور 
دارد که دیپلماسی بهترین راه برای 
رسیدن به این هدف است.« وی در ادامه 
عنوان کرد که این دولت برای تمامی 
گزینه ها آماده می شود و همکاری کاملی 
با شرکا و متحدانش ازجمله اسرائیل 
دارد. این مقام همچنین تصریح کرد که 
کاخ سفید »درخصوص شایعات مرتبط 
به گفت وگوهای دیپلماتیک اظهارنظر 
نمی کند و تنها هشدار می دهد که تقریبا 
تمامی شایعات این چنینی غلط هستند«.


